
PROTOKÓŁ  Nr VIII/2007 
 
z VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 3 lipca 2007 roku 

 
 
Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godz. od 1000  do godz. 1450. 

Na ogólną liczbę radnych 15 w sesji udział wzięło 14 radnych, jeden radny nieobecny usprawiedliwiony. 

W sesji brał udział Wójt Gminy, 3 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości i 4 osoby zainteresowane 
obradami. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa gminy. 
4. Podjęcie uchwał. 
5. Informacja o pracy wójta między sesjami. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.    

 
 

 Ad. 1 
 
VIII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych p. Zbigniew Drewnowski – 
przewodniczący Rady Gminy. Przedstawił zebranym zaproszonych gości, a mianowicie p. Janusza 
Brodzińskiego – Komendanta Miejskiego Policji w Toruniu i p. Krzysztofa Jachera – kierownika Posterunku w 
Złejwsi Wielkiej.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Odczytał porządek obrad. 

Do przeczytanego porządku obrad nikt nie wniósł uwag.  

 

Ad. 2  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji był do wglądu. Zapytał, czy ktoś 
ma uwagi do protokółu. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za podjęciem protokółu z poprzedniej sesji. 

 

Protokół z poprzedniej sesji został podjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3 

 

 mł. insp. mgr Janusz Brodziński – Komendant Miejski Policji w Toruniu 

Podziękował p. Przewodniczącemu, p. Wójtowi, p. i p. Radnym za możliwość uczestnictwa  po raz pierwszy w 
spotkaniu Rady Gminy Zławieś Wielka.  

Przedstawił ogólną informację o stanie jednostki i występujących problemach. 
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Jest wiele różnego rodzajów problemów, które rozwiązujecie na bazie gminy, ale ja także mam  problemy na 
terenie dwóch jednostek samorządowych – powiatu grodzkiego jak również powiatu ziemskiego toruńskiego w 
skład, którego wychodzi również gmina Zławieś Wielka.  

Jeżeli chodzi o etaty policyjne w Toruniu tj. 650 etatów, logistyka czyli służba wspomagania są to urzędnicy jak 
i pracownicy cywilni, łącznie pracuje nas 902 na terenie całego garnizonu.  

Gdy zaczynałem służbę w Toruniu komunikowałem żeby dzielnicowy docierał do mieszkańców  w gminie, 
mieście, aby raz w miesiącu policjant był w szkole.   

Biorąc pod uwagę dane z I półrocza 2007r. przestępczość w Gminie Zławieś Wielka spadła w każdej kategorii, 
porównując do lat ubiegłych.  

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy                                                                                  

Zaprosił do zadawania pytań. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała czy była robiona analiza sytuacji w naszej gminy w porównaniu z innymi gminami przeliczając na 
jednego mieszkańca. 

 

 mł. insp. mgr Janusz Brodziński – Komendant Miejski Policji w Toruniu 

Robimy takie porównania jak państwa interesuje najbardziej w powiecie zagrożona jest Gmina Lubicz, Zławieś 
Wielka należy do Gmin najbardziej bezpiecznych. Porównania takie są robione w skali na 10.000 mieszkańców.  

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał o możliwość zmiany samochodów, którymi jeździ nasza policja ponieważ polonezy są już naprawdę 
wysłużone.  

Przestępcy wywożący masowo śmieci do lasów. Czy można ich ukarać większą karą niż 50 zł.  

 

mł. insp. mgr Janusz Brodziński – Komendant Miejski Policji w Toruniu 

Poinformował, odpowiadając na pytanie pierwsze, że ma na stanie na cały garnizon 110 samochodów, 4 łodzie 
motorowe i 7 motocykli ciężkich. W ubiegłym roku dostał 2 samochody, z ruchu musiał wycofać 7 ponieważ 
zagrażały one bezpieczeństwu ruchu i osobom w nich transportowanych. Gminy mogą partycypować w kosztach 
zakupu samochodów. Można rozważyć takie dofinansowanie zakupu samochodu dla policji w kolejnym 
budżecie. 

Odnosząc się do pytania drugiego stwierdził, że jego zdaniem kara za tak  poważne wykroczenie jest zbyt mała. 
Zadaniem dla kierownika jest patrolowanie tego terenu wraz ze strażą leśną. Prosił o zorganizowanie spotkania z 
administratorem lasów on  poruszy ten temat na spotkaniach w Starostwie Powiatowym.  

 

Andrzej Pyzik –radny  

Czy możemy kontrolować nie oznakowane motocykle, jeżdżące bardzo szybko po drogach leśnych np. 
motocyklami policyjnymi. 

 

mł. insp. mgr Janusz Brodziński – Komendant Miejski Policji w Toruniu 

Kategorycznie zabrania się jeżdżenia pojazdem bez identyfikacji – nr rejestracyjnego, motocykle posiadane 
przez policje są motocyklami ciężkimi do pościgów autostradowych i w terenach leśnych nie zdałyby egzaminu. 

 

Krystyna Rębacz – radna 
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Problem narkomanii i alkoholizmu wśród młodzieży na terenie naszej gminy. Jak to wygląda w odniesieniu do 
poprzedniej kadencji. 

 

 mł. insp. mgr Janusz Brodziński – Komendant Miejski Policji w Toruniu 

Z narkomanią mamy doczynienia we wszystkich miastach, szkołach w Polsce, dla mnie każda dyskoteka to 
jaskinia zła, gdzie oprócz tańca i zabawy młodzież się narkotyzuje, alkoholizuje, nikotyzuje. Dzielnicowi mają 
obowiązek docierać do szkół raz w miesiącu i rozmawiał z nauczycielami, uczniami. Te problemy występują na 
terenie Gminy Zławieś Wielka śladowo. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Czy dyrektor szkoły może zrewidować ucznia. 

 

 mł. insp. mgr Janusz Brodziński – Komendant Miejski Policji w Toruniu 

Tak, w obecności opiekuna ustawowego - rodzica, pedagoga szkolnego i psychologa. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący 

Czy można powtarzać częściej akcję sprawdzającą dyskoteki w Złejwsi Wielkiej. 

 

mł. insp. mgr Janusz Brodziński – Komendant Miejskiej Policji w Toruniu 

Zostanie zorganizowany tzw. „wjazd” do dyskoteki w Złejwsi Wielkiej uzgodniony z Kierownikiem Posterunku 
w Złejwsi Wielkiej.   

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował  mł. insp. mgr Januszowi Brodzińskiemu – Komendantowi Miejskiej Policji w Toruniu za 
poświęcony czas i przybliżenie tematu. 

O godzinie 1120 ogłosił 10 minutową przerwę. 

  

Po przerwie głos zabrał asp. szt. Krzysztof Jacher – Kierownik Posterunku w Złejwsi Wielkiej 

 Podziękował p. Wójtowi za dofinansowanie w 2006 i 2007r. zakupu paliwa. Poinformował, że w 2006r. został 
wyremontowany Posterunek Policji w Złejwsi Wielkiej oraz w Urzędzie Gminy jest subkonto na które można 
wpłacać pieniądze dla policji. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący 

Może my jako rada powinniśmy zastanowić się nad możliwością zakupu samochodu dla policji. Czy jest 
możliwość całodobowego kontaktu z posterunkiem jeżeli tak to prosimy o numer telefonu i czy dzielnicowi 
mogli by powtórzyć akcję z tymi ulotkami? 

 

 asp. szt. Krzysztof Jacher – Kierownik Posterunku w Złejwsi Wielkiej 

Podziękował za poparcie w możliwości zakupu samochodu, odnoście kontaktu z posterunkiem została dokonana 
zmiana numeracji zostaną one wydrukowane i rozwieszone na tablicach ogłoszeń, całodobowego kontaktu z 
posterunkiem nie ma. Jest to możliwe tylko w dużych jednostkach. A w razie potrzeby proszę dzwonić na 997 
lub z telefonów komórkowych na 112. 
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Andrzej Pyzik - radny  

Jak nie dopuścić do kradzieży linii elektrycznych? 

 

 asp. szt. Krzysztof Jacher – Kierownik Posterunku w Złejwsi Wielkiej 

Sprawy kradzieży linii elektrycznych szerzej prowadzi sekcja kryminalna. Należy zgłaszać braki w dostawie 
energii elektrycznej do energetyki lub na policję. Po takich sygnałach, łatwiej uchwycić sprawcę dzięki  szybkim 
działaniom.  

 

Zenon Podgórski – radny 

Uczulić właścicieli skupu złomu z terenu gminy na to co skupują?  

 

asp. szt. Krzysztof Jacher – Kierownik Posterunku w Złejwsi Wielkiej 

Aby cofnąć koncesje na skup złomu to temat morze. My możemy jedynie postawić zarzut paserstwa umyślnego 
lub nieumyślnego. Były prowadzone kontrole skupów złomu. 

 

Zbysław Krawulski - radny  

Czy jest możliwość kontaktu policji z Torunia z naszym posterunkiem w trakcie jakiś akcji poszukiwawczych 
złodziei?  

 

asp. szt. Krzysztof Jacher – Kierownik Posterunku w Złejwsi Wielkiej 

Dostałem od p. Wójta mapkę gminy z wyrysowanymi i opisanymi ulicami, które przekazałem do sztabu. Ułatwi 
pracę dyżurnemu gdzie wysłać partol. Przydało by się aktualizować tą mapę bo ulic ciągle przybywa. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za przygotowanie i omówienie tematu. 

 

 

Ad. 4  

 

 Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przeszedł do punktu obrad, w którym będą podejmowane uchwały Rady Gminy Zławieś Wielka.  

Przypomniał, że projekty uchwał radni otrzymali i były one omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 
29 czerwca. 

 

Rafal Żelazek - wiceprzewodniczący  

Odczytał projekt uchwały VIII/24/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 3 lipca 2007 roku zmieniająca 
uchwałę Nr V/12/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 22 lutego 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2007 rok. 

 

 Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Czy są pytania. 
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Krzysztof Rak – radny 

Skoro zakres budowy sieci wodno-kanalizacyjnej w miejscowości Rozgarty, Przysiek nie zostanie  powiększony 
czym spowodowane jest powiększenie tych kwot na to zadanie, skoro nic dodatkowego nie będzie robione a te 
zadania były już ujęte w budżecie, a są to znaczące kwoty. 

 

 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

To samo pytanie zadała radna Kutnik  na komisji, pytała mnie też o ile zadanie zostało zwiększone. Ja 
odpowiedziałem, że o nic nie zostało zwiększone i dzisiaj ponawiam tą odpowiedź, ponieważ gdy 
przystępowaliśmy do planowania budżetu to mniej więcej spod linijki wiem jaki odcinek ma być budowany 
kanalizacji. Nie mieliśmy również wtedy dokumentacji, przyjmowaliśmy szacunkową wartość tego zadania. 
Zadanie nie zwiększyło się, zostało one uściślone - po koncepcji i dokumentacji. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Czy w tym planie jest uwzględniony koszt jaki poniosą mieszkańcy za przyłącze? 

 

Janina Ciska – skarbnik gminy 

Koleżanka wyliczyła mi ile, będzie wg kosztorysu inwestorskiego, będzie przyłączy. Przyjęłam szacunkowo 
wpływy ludzi, ponieważ dużo z nich płaci  ratami po 50 zł. Trzeba było uwzględnić to aby nie było braków. 

 

Zenon Podgórski - radny   

Czy aneksami może być powiększana kwota przetargu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

W każdej umowie mam tak zapisane, że w przypadku dodatkowego zlecenia zadanie jest realizowane wg cen 
przyjętych w ofercie przetargowej. Nikt nie może mi cen podnieść, nie zwiększając zakresu zadania ale jeszcze 
nie było takiego zadania żeby nie przybyło przyłączy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka  jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr VIII/24/2007  

Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007roku  

zmieniająca uchwałę Nr V/12/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 22 lutego 2007 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok. 

 

 Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały Nr VIII/25/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie 
zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu długoterminowego. 
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Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał jaki jest % obciążenia dla każdej wsi z tytułu tego kredytu? 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Nie ma podziału na poszczególne wsie. 

 

Więcej pytań nie było.  

 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła 13 głosami za i 1 wstrzymującym się  

Uchwałę Nr VIII/25/2007 

Rady Gminy Zławieś Wielka  

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu długoterminowego.  

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały Nr VIII/26/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie powołania Rady Społecznej Ośrodka Zdrowia w Złejwsi Wielkiej. 

 

Pytań nie było  

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr VIII/26/2007  

Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie powołania Rady Społecznej Ośrodka Zdrowia w Złejwsi Wielkiej. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący 

Odczytał projekt uchwały Nr VIII/27/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Zławieś Wielka.  

 

Pytań nie było 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr VIII/27/2007 

Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Zławieś Wielka.  
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały Nr VIII/28/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla działek 466/5 do 466/20 w Górsku. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Czy przyszłe plany nie będą kolidowały np. z budową chodnika 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

To dopiero planowane przystąpienie do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr VIII/28/2007 

Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla działek 466/5 do 466/20 w Górsku. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący 

Odczytał projekt uchwały VIII/29/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie przystąpienia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Zławieś Wielka dla działek 184/5 do 184/10 w Starym Toruniu. 

 

Pytań nie było. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr VIII/29/2007 

Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie przystąpienia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Zławieś Wielka dla działek 184/5 do 184/10 w Starym Toruniu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały Nr VIII/30/2007 Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

 

Pytań nie było. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr VIII/30/2007  

Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 3 lipca 2007 roku w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 
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Ad. 5  

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informację dotyczącą pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokółu. 

 

Ad. 6 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował o wniosku OSP Toporzysko pomoc w zakupie wyposażenia w postaci drabiny 

 

Krzysztof Rak – radny 

Prosił o naprawę oświetlenia przy garażach koło bloku hotelowego w Przysieku, naprawę drogi przy Szkole w 
Przysieku, ustawienie progu zwalniającego na ulicy Osiedlowej w Przysieku. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Podziękowała za uaktualnienie strony internetowej, poinformowała o programie „centrum kształcenia na 
odległość” od 01.02.2008r do 30.06.2008r., dzięki któremu można zyskać sprzęt komputerowy. Podjęła się 
również złożenia tego wniosku. Zapytała jakie projekty złożone. Są takie dwie możliwości w jaki sposób 
dokonać kryterium wyboru i przekazania tych środków. Na pewno będą musiały być jakieś projekty. Czy gmina 
może się interesowała na jaki temat trzeba to złożyć. Uważam więc że wart by z tego skorzystać. Pierwsza 
wersja to była taka, że będą udzielali tych środków na bazie wskaźnika z  bazy RIO, stworzą listy gmin. Jaki jest 
wskaźnik dochodu na jednego mieszkańca  wg danych z RIO, jak my się klasyfikujemy? 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Może jedna osoba to za mało do opracowania programu unijnego. 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jestem po naradzie w tej sprawie więc mogę mówić. Z powiatu toruńskiego załapuje się tylko Gmina 
Czernikowo bo jest najbiedniejsza i Obrowo,  z powiatu bydgoskiego żadna gmina się nie kwalifikuje. A 
ponadto są to programy indykatywne czyli to są programy wskazane przez Pana Marszałka. Ten program 
wchodzi a ten nie wchodzi.  

 

Małgorzata Kutnik – radna  

Ja chciałam wiedzieć na podstawie tych współczynników jak nasza gmina się klasyfikuje. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy  

Nasza gmina nie należy do najbiedniejszych. Z powiatu toruńskiego tylko  dwie gminy wchodzą. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Przykro mi było jak zobaczyłam że nasza gmina jest na końcu w pozyskiwaniu środków z Unii Europejskiej.  

Uważam, że gmina powinna składać więcej wniosków o pozyskiwanie środków z Unii Europejskiej. 
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Renata Wieczorkowska – sołtys wsi Gutowa 

Odczytała wniosek mieszkańców wsi Gutowa zgodnie z zebraniem wiejskim i Rady Sołeckiej i złożyła go na 
ręce Zbigniewa Drewnowskiego – przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał p. Kutnik za jaki okres są te dane odnośnie tych wniosków. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Od 2004 roku jak weszliśmy do Unii Europejskiej 

Prosiła o interwencję w sprawie drogi do p. Gawarkiewicz. Jest to starsza osoba. Ponieważ są tam wkopane 
słupki graniczne nawet pogotowie nie może tam dojechać. Wiemy kto ponoć to wkopywał i kto pisał te tablice 
ale to może na osobności. Chcę dokończyć ten temat, który zaczęła p. Wieczorkowska. Bardzo byśmy prosili o 
sfinalizowanie tego boiska sportowego. Może można by wstawić tam jakieś bramki, ławki dla publiczności, 
ponieważ pragniemy zaktywizować naszą wieś i zorganizować minifestyn wspólnie z Radą Sołecką. Wielka 
prośba również o plac zabaw, mieszkańcy zdeklarowali pomoc. Chcielibyśmy z Radą Sołecką uprzątnąć 
cmentarz, ponieważ jest to miejsce, które powinniśmy szanować. Chcielibyśmy aby mieszkańcy nie korzystali z 
tego cmentarza albo  w zamian, że korzystają z pomocy społecznej zobowiązać ich do utrzymania porządku na 
terenie cmentarza. 

 

 

Sławomir Składanek – sołtys wsi Czarnowo 

Prosi o zamontowanie progów zwalniających na drodze do Osiedla Mieszkaniowego Nasza Dolina.  

 

Władysława Łuczak – sołtys wsi Zławieś Wielka 

Prosi o zamontowanie progów zwalniających na ulicy Słonecznej, Jasnej koło p. Dudzica. 

Jeszcze jako wyjaśnienie bo to ludzie mówią, że my sołtysi pobieramy duże pieniądze, bo było w gazecie podane 
- w kwietniowej. Ja mówię ludzie kochani dajcie wy mi święty spokój a Wójt w gazecie podał. Ja wiem, że było 
podane i w końcu teraz jak tak to proszę napisać znowuż w gazecie, że sołtysi nie pobierają żadnych ogromnych 
pieniędzy bo Wójt opisał, że były. To nieprzyjemnie, jak ludzie zaczepiają mówiąc, że wy tyle pieniędzy 
bierzecie. To jest nie w porządku i nieprawda i niech w końcu ci mieszkańcy zostawią tych sołtysów bo jesteśmy 
tylko sołtysami a my mamy parę groszy z podatku i to wszystko, ale nikt nie da im powiedzieć bo Wójt w 
gazecie pisał. No to teraz proszę o wyjaśnienie mieszkańcom bo na ulicy zaczepiają, że  bo takie ogromne 
pieniądze zarabiamy.  

 

Krystyna Rębacz – radna 

Mieszkańcy wsi prosili o założenie progów zwalniających na ulicy Młodzieżowej, oraz zapytać do kogo należy 
wywóz śmieci z pojemników znajdujących się koło sklepu p. Ziemińskich w Górsku. Prosiła o usunięcie tego, 
ponieważ oba dwa pojemniki są już całe zapełnione i śmieci leżą obok. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący 

Ja też mam wnioski mieszkańców odnośnie ustawienia znaków ograniczenia prędkości  na ulicy Topolowej i 
Sosnowej. Kiedy można spodziewać się chodnika do GOK-u. Jeszcze jedno pytanie odnośnie oświetlenia kiedy 
ruszy oświetlenie ulic Sosnowej i Topolowej. 

 

Zenon Podgórski –radny 
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Chodzi o drogi, które są naprawiane żeby na następny rok co najmniej skończyć z tym bitumowaniem,  tylko na 
te drogi, na których ma być asfalt. Ponieważ na tych bitumowanych drogach robią się coraz większe dziury. 
Odnośnie naszego boiska czy można by je nawadniać w porze nocnej. Mam pytanie czy to jest prawdą, że na 
działkach rekreacyjnych w Górsku melduje się ludzi, mieszka tam p. Brokos – Maciejewska i rzekomo jest tam 
zameldowana. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Pani Maciejewska to pracownica urzędu 

 

Zenon Podgórski –radny 

Skoro to mają być działki rekreacyjne to nie wybiórczo lecz konsekwentnie są to działki rekreacyjne a nie domy 
mieszkalne i nie wiadomo co.  

Odnośnie Nocy Świętojańskiej można było teren ten przygotować bo tam przyjeżdżają różni goście i się 
przyglądają. Można by wcześniej wyrównać teren glebogryzarką, ubić ziemię, posiać trawę i byłoby inaczej a 
tak po dziurach, wertepach. Potrzebne jest zabezpieczenie w formie barierki jak się wychodzi z GOK-u bo tam 
jest bardzo niebezpiecznie. 

 Tak jak Pan Przewodniczący apelował, że na  zaproszenia nie uczestniczymy. Mam pytanie dlaczego nasi Radni 
p. Karpiński, p. Kononiuk i p. Surdyka nie byli zapraszani. 

 

Tadeusz Smarz- wójt gminy    

Sprawa jeśli idzie o muldy to się dość często przewijają. Nie obiecuję, że będziemy je zakładać wszędzie tylko w 
szczególnych przypadkach. Wiem to z autopsji, że droga może być jeszcze nie pobudowana, a już są wnioski o 
ułożenie tych muld. 

Krytykowanie tego bitumowania dróg jest dozwolone, ale to jest głównie ze strony tych, którzy już mają taką 
drogę, że się nie kurzy, że po błocie nie chodzą. Co ja mam powiedzieć tym ludziom, którzy od lat chodzą po 
piachu, błocie ten człowiek nie grymasi, ze akurat lepsza gorsza jest ta droga bitumowana.  

Pani Maciejewska – Brokos dokładnie pracownik urzędu gminy, która zajmuje się u nas programami. Mieszka 
tam bardzo wielu ludzi, o tej Pani wie najwięcej bo to jest pracownik urzędu. 

Sprawa Nocy Świętojańskiej czy była ta dziura czy jej nie było. To jest festyn wiejski i cały urok w tym, że były 
nierówności na tym terenie. Wcale nie zamierzam zrobić tam idealnego lustra. Staraliśmy się o dodatkowy teren 
od Agencji Nieruchomość, celem powiększenia tego terenu. Czynimy starania o środki na budowę amfiteatru, 
próbujemy to robić. Nie jest to teren dla damskiego obuwia – szpilki. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Było dosyć dużo ludzi i z tego powodu było mało miejsc siedzących, zauważył, że ławeczki z drzew przeciętych 
wystarczyłyby. Odnośnie tego terenu w sobotę widział jak teren był wałowany w miarę możliwości. Scena 
jedynie była ustawiona pod słońce i jednocześnie była słabo widoczna. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

I takie uwagi spostrzeżenia będziemy uwzględniać. W przygotowania było zaangażowanych bardzo dużo osób, 
przed, w trakcie i po. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Może jedna osoba to za mało do opracowywania funduszy unijnych. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 
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Nam starczy to co mamy, my płacimy za opracowanie. To się płaci za opracowanie projektów. Ona jest 
koordynatorem programów i projektów,  a nie je opracowywuje. 

 

Małgorzata Kutnik - radna  

Spodziewałam się takiej reakcji ze strony władz naszej gminy. Uważam, że sztuką jest przyznać się do porażki. 
Pomyślałam, że wszyscy wspólnie musimy przyczynić się, aby nasza gmina rozwijała się i spływało do niej 
więcej środków z Unii Europejskiej bo nam się będzie żyło lepiej. Sama szperam po stronach internetowych i 
myślę, że Państwo nie będą mi mieli za złe jak podsunę czasami coś takiego żeby napisać jakś tam wniosek. Bo 
jeżeli nie będziemy pisać wniosków to pieniądze same do nas nie przyjdą. Wiem, że jednej osobie w gminie jest 
trudno opracować taki, wniosek chociaż nie ukrywam, ja też sama pisałam różne wnioski.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Dla lepszego utrzymania dróg może trzeba zadbać o ich odwadnianie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy  

Zależy to również od gruntu na jakim jest położona droga. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Prosi o dowiezienia tłucznia na drogi w Zaroślu Cienkim oraz przebudowy świetlicy w Łążynie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Chciałbym przypomnieć, że p. Pietras partycypował w kosztach budowy drogi 20.000 zł i ta droga na pewno 
będzie długo trzymać. Ja tego nie mówię złośliwie, tylko prawdę. 

 

Tadeusz Smarz –wójt gminy  

Jeżeli chodzi o tłuczeń to zostanie zorganizowany transport  dla Zarośla Cienkiego. 

Pan Pietras partycypował w kosztach budowy a nie w jakości drogi. 

 

Teresa Balicka –radna 

Prosiła o założenie oświetlenia ulicznego w okolicach przystanków autobusowych. 

Zenon Podgórski –radny  

Nie słyszałem odpowiedzi na moje pytania odnośnie zaproszeń i meldunków w Górsku nad jeziorem – działki 
rekreacyjne.  

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Zaproszenia to jest najprostsze. O zaproszeniach decyduje ja. W tym momencie zapraszam tych, których 
uważam. Przykład może idzie od góry, zaczynając od Prezydenta, a kończąc na sołtysie wsi. 

Co do działek w Górsku myślę, że będą, bo to nie są typowo działki rekreacyjne. Jak ktoś się zwróci i będzie 
miał spełnione warunki to pewnie tak.  

 

Małgorzata Kutnik – radna  

Myślę, że tereny w Górsku nad jeziorem są działkami rekreacyjnymi i musimy się zastanowić czy będziemy tam 
meldować ludzi. Bo to jedyne miejsce w naszej gminie, które możemy  wykorzystać do odpoczynku.  
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Nie wierzą żeby ktoś dostał pozwolenie na budowę niezgodne z planem przestrzennym. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Będę starał się dogłębnie nie dopuścić do meldowania osób na działkach koło jeziora w Górsku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Nikt nikomu nie zabroni zamieszkać na działce ogrodowej to jest jego wola. Jeżeli rzeczywiście jest to działka 
rekreacyjna to nie. Poinformował ponadto p. Maciejewska nie jest zameldowana w Górsku – przy jeziorze. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

W referacie rolnictwa można sprawdzić przeznaczenie każdej działki. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował o konieczności wycinki drzew koło mleczarni w  Górsku. 

 

Więcej pytań nie było  i nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

                                                                                             Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                 Zbigniew Drewnowski  

Protokółowała:  Alina Pytel 

 


